
A kerítés határán túl is gondolkodik a zirciek közössége 

ZIRC 40 ÉVE VÁROS 
 
– Fontosak az ünnepek, azért, hogy egy kicsit 
lelassítsunk, emlékezzünk, gondolkozzunk 
azon, mit hozott településünk számára az 
elmúlt negyven év – Ottó Péter polgármester 
hangsúlyozta ezt a Városházán megtartott 
Újévi Fogadásán, melyen egyben egy kerek 
évforduló megünneplésére is sor került: 
1984. január 1-jén kapott városi rangot Zirc. 
 

Mennyivel kisebb volt még a település 
negyven évvel ezelőtt! – kezdte ünnepi 
visszatekintését a városvezető, majd sorolta: a 
nyolcvanas évek végéig épült ki Erdőkalja 
lakótelep, majd a kilencvenes években kezdett 
kiépülni a „kukoricaföldi” terület, nagyon sok 
új otthon jött létre, régi otthonukat pedig 
felújították a gondos zirci lakók. Akkoriban még 
szövetkezetekről, állami vállalatokról 
beszélhettünk, amelyek a megítélése szerint 
nagyon sokat hozzá tettek ahhoz, hogy 
elinduljon a várossá válás útján Zirc. Idővel 
aztán átalakultak egyéni és társas 
vállalkozásokká, amelyek a város gazdasági 
alapjait teremtették meg – fűzte hozzá. 

Utalva az időközben a vetítővásznon 
megjelenő, több mint negyven esztendőt 
átfogó fotóválogatásra is, megjegyezte, szinte 
nincsen olyan ingatlan, közterület a városban, 
amely ne újult volna meg az elmúlt évtizedek 
során. „Ugyanakkor a kő, a tégla, a beton csak 
egy holtanyag. Ezt a holtanyagot élővé csak az 
itt lakók tehették. Voltak köztük olyanok, akik a 
saját portájukat teremtették meg és 
gondolkodásuk a kerítésük végéig tartott, de a 
zirciek közösségére általában nem ez a 
jellemző, ők a kerítés határán túl is 
gondolkodnak, és saját településüket élik meg 
otthonukként. Az ő munkájuk, az 
állhatatosságuk, az elhivatottságuk, az 
energiájuk, belefektetett jószándékuk mind-
mind kellett ahhoz, hogy a városból egy élhető, 
jól élhető város legyen” – hangsúlyozta a 
településvezető.  

Nagyon fontosnak nevezte, hogy a civilek 
milyen közösségeket kovácsolnak a 
környezetükbe, hogyan töltik meg ezáltal is 
élettel a települést. A városban működő 
intézmények, közszolgáltatók mennyire 
képesek a város, illetve a térség igényeinek a 
kiszolgálására lehetőleg minél magasabb 
színvonalon, és kiemelte, hogy ezen a területen 
sincs szégyenkezni valója Zircnek.  

Ottó Péter polgármester a jeles évforduló 
kapcsán nem feledkezett meg hivatali 
elődjeiről sem, akiknek – mint mondta – a 
személyük szintén meghatározta a város 
fejlődését, hiszen szervezték az általuk 
vezetett település életét, fejlesztéseit, sokszor 
az egészségüket is feláldozva azért, hogy Zirc 
előrébb tudjon jutni. 

Elsőként Kiss Lászlót, a városi tanács 
elnökét említette, akinek vezetői hozzáállását, 
a településhez történő viszonyulását a mai 
napig példaként emlegetik a vele még együtt 
dolgozó hivatali munkatársak. A 
rendszerváltást követő első polgármester 

Varga István volt, aki kellő higgadtságával és 
nyugalmával tudott a különböző politikai 
szervezetek színeiben induló képviselők között 
konszenzust teremteni, s a várost 
együttműködésekre alapozottan működtetni. 
Betegsége okán a ciklus végén Varga Zoltán 
helyettesítette őt megbízott polgármesterként, 
aki szintén lelkiismeretesen dolgozott a 
településért.  

Dr. Varga Tibor kisebb megszakítással – 
ekkor dr. Hevesi Gusztáv korelnök 
helyettesítette – 1994 és 2002 között 
„képviselte és vitte a vállán a várost”. 
Szókimondó, egyenes emberként jellemezte őt 
a szónok, aki 1984-től tanácstitkárként is részt 
vett a település munkájában, és az őt megelőző 
városvezetőkhöz hasonlóan sajnos már nem 
lehet közöttünk. A következő polgármester 
Horváth László volt, aki új lendületet adott a 
város infrastrukturális fejlődésének, 
határozott, céltudatos politikát folyatott, 
nagyon sok olyan fejlesztés köthető a nevéhez, 
amely a vetítés során is bemutatásra került – 
mondta róla a 2006-ban helyébe lépő Ottó 
Péter, aki önzetlenül nem a saját, az idén már 
felnőttkorba lépő városvezetői munkásságát 
méltatta ezután, hanem a megyei, vármegyei 
elöljárókról szólt, és a vendégek között külön 
köszöntötte a megyei közgyűlés egykori tagjait.   

(Folytatás a 3. oldalon)  

Az új évre és a város Zirc negyvenedik születésnapjára is koccintottak, balról jobbra: Kropf Miklós, a Veszprém Vármegyei 
Kormányhivatal Zirci Járási Hivatalának vezetője, dr. Kovács Zoltán, térségünk országgyűlési képviselője, Ottó Péter 
polgármester, Hellebrandt Ferenc alpolgármester és Polgárdy Imre, a Veszprém Vármegyei Közgyűlés elnöke 

 

 

Kiss László tanácselnök fogadja a gratulációt a központi vezetéstől és 
tartja a kezében Zirc várossá nyilvánításának oklevelét 1984. január 13-
án, a városi tanács alakuló ülésén (Illés Ferenc fotóarchívumából) 
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PÁLYÁZATI FELHÍVÁS 
 

Zirc Városi Önkormányzat pályázatot ír ki a tulajdonát képező 
 

 Alkotmány u. 6. IV/16. szám alatti lakás értékesítésére. 
 

A részletes pályázati kiírás megtekinthető a Városháza 
hirdetőtábláján, a város honlapján (www.zirc.hu), valamint 

munkaidőben a Zirci Közös Önkormányzati Hivatal 
Városüzemeltetési Osztályán (Zirc, Március 15. tér 1. fsz. 106. 

iroda, Tel.: +36-88/593-705, +36-30/8686-626). 
 

A pályázatot fenti címre papír alapon, 1 példányban, zárt 
borítékban kell benyújtani, melyen fel kell tüntetni:  

„PÁLYÁZAT – Zirc, Alkotmány u. 6. IV/16. lakás”. 
 

 A pályázat benyújtható személyesen vagy postai úton a kiíró 
címére 2024. február 09. (péntek) 12.00 óráig.  

 

JAVASLATTÉTELI FELHÍVÁS  
 

Sporttevékenység elismerését célzó kitüntetések 
adományozására várja a javaslatokat az önkormányzat. A 
kitüntetésre javaslatot tehetnek magánszemélyek, szervezetek, 
intézmények. A felhívás és a formanyomtatvány letölthető a 
www.zirc.hu városi honlapról, illetve a Zirci Közös Önkormányzati 
Hivatal Ügyfélszolgálatán igényelhető.  Az előírt formában 
elkészített javaslatokat kizárólag nyomtatott formában, zárt 
borítékban, „SPORTTEVÉKENYSÉG ELISMERÉSE” megjelöléssel a 
Zirci Közös Önkormányzati Hivatal Önkormányzati Osztályára lehet 
eljuttatni 2024. március 31. napjáig. 
 

 

 

PROGRAMAJÁNLÓ 
 

 
 

 

Reguly Antal Múzeum és 

Népi Kézműves Alkotóház 

http://www.zirc.hu/
http://www.zirc.hu/
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Negyven évvel ezelőtt kapott városi rangot Zirc 
 

Ottó Péter polgármester Újévi Fogadásán a jeles évfordulót is megünnepelték 
 
(Folytatás az 1. oldalról) 
A városvezető sorolta: a megyei önkormányzat 
első elnöke dr. Zongor Gábor volt, aki azt 
megelőzően, a várossá válás egyengetésében 
is az egyik fontos szereplő volt a korábban már 
méltatott dr. Varga Tiborral együtt. Megyei 
elnökségét követően a Települési 
Önkormányzatok Országos Szövetségének a 
főtitkáraként dolgozott hosszú időn keresztül, 
mindig is az önkormányzatokért 
tevékenykedve, és bármilyen kérdésben 
lehetett hozzá fordulni segítségért. Őt – az 
ünnepi fogadás körében jelenlévő – Kuti Csaba 
követte a megyei közgyűlés elnöki 
pozíciójában, Zircen több fejlesztés is az ő 
tevékenységének és munkájának 
köszönhetően valósult meg. Sajnos nem lehet 
már közöttünk Lasztovicza Jenő, akire úgy 
emlékezett vissza városunk vezetője 
polgármesterségének kezdeti időszakából, 
mint aki mindig is tárt karokkal fogadta őt a 
Megyeházán, és rendkívül nagyra becsülte 
azokat az embereket, akik tenni akartak a 
településükért. Polgárdy Imrét, a Veszprém 
Vármegyei Közgyűlés jelenlegi elnökét is 
köszöntette a vendégek sorában, köszönetét 
fejezve ki azért az együttműködésért, amelyet 
az elmúlt időszakban a közös projektek 
megvalósítása kapcsán nyújtott.    

Végül a mindenkori országgyűlési 
képviselők szerepét is méltatta a városvezető, 
akiknek ahhoz, hogy a térség polgárait 
méltóképpen képviselni tudják a tisztelt 
házban, kellő helyismerettel, napi 
információkkal kell rendelkezniük, tisztában 
léve az aktuális problémákkal is. 
Hangsúlyozta, hogy Zirc szerencsés volt ebből 
a szempontból is, hiszen olyan országgyűlési 
képviselői voltak, akik szívükön viselték a 
térség ügyeit, név szerint néhai Schmidt 
Ferenc, Baky György, Gyapay Zoltán, Deák 
Istvánné, Talabér Márta és dr. Kovács Zoltán. 
Utóbbi, a térség jelenlegi képviselője kapcsán 
kiemelte, nagyon komoly szerepe van abban, 
hogy jelentős fejlesztéseket tudott 
megvalósítani Zirc az elmúlt időszakban.  

Ottó Péter polgármester ünnepi 
beszédének zárásaként áldott békével, sok-
sok szeretettel, egészségben gazdag, 
sikerekben bővelkedő, boldog új esztendőt 
kívánt mindenkinek. 

Dr. Kovács Zoltán, térségünk országgyűlési 
képviselője az újévi jókívánsággal kezdte 
ünnepi köszöntőjét, majd máris a múltat idézte 
fel, elsőként azt, amikor Pápa 
polgármestereként tartott előadást ugyanezen 
a helyen Zirc várossá nyilvánításának tizedik 
évfordulóján, 1994-ben. De még messzebb 
ment vissza az időben, beszélt a hetvenes évek 
decentralizációs folyamatáról, amely a járások 
megszűnésében teljesedett ki és elindult a 
települések önállósodásának folyamata.  

Kialakították a várossá nyilvánítás 
irányelveit és a Népköztársaság Elnöki Tanácsa 

hozta meg a döntéseket, hogy mely 
települések nyerhetik el ezt a rangot. Így vált 
Zirc is nagyközségből várossá 1984-ben, amely 
egyrészt presztízst jelentett, másrészt pedig 
fejlődést is hozott a település számára, hiszen 
a kitüntető cím elnyeréséhez fejleszteni kellett 
az intézményhálózatot, a gazdaságot, az 
infrastruktúrát. Térségünk országgyűlési 
képviselője a jeles alkalomból azt kívánta a 
zircieknek, hogy legyenek büszkék a városukra, 
amely nem csak egy elnöki határozat miatt 
nyerte el ezt a rangot, hanem azért, mert 
rászolgált erre és a mai napig megvan minden 
adottsága ahhoz, hogy város legyen.   

„Amikor új esztendő köszönt ránk, nem az 
esztendő új, ha új lehet valami ebben az 
esztendőben, az az ember szíve, az ember 
bensője az egyetlen ebben a világban, ahol 
megszületik, megvalósul az új. Mi tudunk 
mások lenni, mi tudunk helyet adni szívünkben 
a Változatlannak, az Öröknek, a Szeretetnek. S 

így változik újjá a világ, amely belőlünk árad, 
amelyet tetteink, szavaink, mosolyaink 
alkotnak meg” – Csaba Lilla, a műsor vezetője 
dr. Takács Gyula, a szombathelyi egyházmegye 
plébánosának az újesztendő alkalmából 
jegyzett gondolataival köszöntötte az 
egybegyűlteket. 

Az ünnepi hangulatot emelte Ujvári László 
Lehel zenejátéka, aki a közönség örömére 
gitár- és hegedűkísérettel is adott elő dalokat, 
repertoárjában megzenésített versek is 
szerepeltek.     

A fogadáson a város közösségi élete terén 
végzett kiemelkedően hasznos munkájáért 
„Zirc Város Elismerő Oklevele” kitüntetést 
vehetett át Szakács Ildikó, az „Év Zirci 
Vállalkozója” címet adományozta az 
önkormányzat a Rekord Üzletház Kft. alapító 
tulajdonosai, a Punk család részére. 
Méltatásukat a 9. oldalon ismertetjük.  

A „Millió lépés az iskoládért” 
mozgásnépszerűsítő program eredmény-
hirdetésére is az ünnepi alkalomból került sor, 
ennek részleteit a 10-11. oldalon közöljük. 

Polgárdy Imre, a Veszprém Vármegyei 
Közgyűlés elnöke pohárköszöntőjében a 
közösségek összetartásáról beszélt, 
hangsúlyozva, hogy Zirc az ő számára mindig is 
azt a várost jelentette, ahol ez az erő jelen van.  

 Ottó Péter polgármester ünnepi beszéde a „hagyományos” jelzővel illetett, de mégis rendhagyó Újévi Fogadásán 
 

Dr. Kovács Zoltánt, térségünk országgyűlési 
képviselőjét is szoros érzelmi szálak fűzik Zirchez, 
hiszen a település szülöttje 
 



ZIRC ÉS VIDÉKE 4                                                                     2024. JANUÁR 31. 

 

VÁLOGATÁS AZ ÓÉV 
 

Hótakaróban harsant fel nemzeti imánk 
 

 
Rendhagyó módon, közös versmondással ünnepelték meg a Magyar Kultúra Napját 
Zircen. A fehérbe öltözött Rákóczi téren, szállingózó hópelyhek közepette harsant fel 
a Himnusz. Tavaly volt pontosan 200 éve, hogy Kölcsey Ferenc tollából megszületett 
nemzeti imánk. Isten, áldd meg a magyart!  
 

Soha ne feledjük hőseinket! 
 

 
Németh István ny. dandártábornok, díszpolgárunk tiszteleg, a városvezetés fejet hajt 
a hősök emlékművénél: a Magyar Tartalékosok Országos Szövetsége 
rendezvénysorozattal emlékezett meg a magyar katonák, munkaszolgálatosok 80 
évvel ezelőtti helytállásáról a Don folyó menti harcokban 

 
A végén elégették a vén Dobait 
 

 
Farsangi mulatság a Reguly Antal Múzeum és Népi Kézműves Alkotóházban. A 
programot zajos, jelmezes felvonulás, bolondlakodalom és a Tikhegyi Gyöngytyúkok 
néptánccsoport előadása színesítette, majd végül a vén Dobai elégetésével 
jelképesen eltemették a telet a farsangolók 
 

 

Az egészséges életmódért egy impozáns 
épületben 
 

 
Kis Gergő Európa-bajnok, olimpikon úszó vezetésével birtokba veszi a legifjabb 
generáció városunk új tanuszodáját. Nemzetünk hírnevét öregbítő sportolók, állami 
vezetők együtt ünnepelték az egymilliárd forintot meghaladó beruházás átadásának 
pillanatát a helyiekkel és a térség képviselőivel  
 

Isten éltessen, kedves Béla! 
 

 
Nádasi Elemér tanár úr tangóharmonikán játszik, osztályának tagjai, az első zirci 
gimisek pedig – a többi öregdiák, meghívott vendég közreműködésével – együtt 
éneklik a Gaudeamus igitur-t a III. Béla Gimnázium hatvanéves jubileumi 
ünnepségén 
 

Petőfi szelleme Zircen is életre kelt 
 

 
A kép kissé csalóka, nincs másik gimnázium Zircen az iménti születésnapos mellett, 
amit láthatunk, az a Bakonyi Finnbarátok Köre Egyesület leleményességének 
köszönhető egy iskolásoknak rendezett vetélkedőn. Színvonalas programsorozattal 
ünnepelték Petőfi Sándor születésének 200. évfordulóját 
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ZIRCI PILLANATAIBÓL 
 
Ifjú lánglovagok 
 

 
A zirci tűzoltóktól megszokhattuk, hogy a sürgősségi feladatuk ellátása mellett 
különleges élményekben részesítik az ifjúságot. A Gyermeknapon a szétvágott 
autóroncsnál a lánglovagok bőrébe is belebújhattak, majd egy következő attrakció 
során a tálcatűz-oltást is kipróbálhatták a gyerkőcök  
 

Erőn felül az ivóvíz-szolgáltatás biztonságáért 
 

 
A vármegye tizenhét településén valósult meg víziközmű-fejlesztés a 
BAKONYKARSZT konzorciumvezetésével. A legnagyobb projektrész – mintegy 
kétszáz millió forint – városunkra esett, melyhez az önkormányzat jelentős önerőt 
biztosított. Bejárás a fejlesztéssel érintett területek egyikén 
 

A Dunától a Bakonyon át a Balatonig 
 

 
Elkészült a Zircet Veszprémmel összekötő kerékpárút, mely része a Dunától a 
Balatonig elvezető kerékpárút-hálózatnak. Révész Máriusz Aktív Magyarországért 
felelős államtitkár vezetésével, Ottó Péter polgármester és Ugron Ákos VERGA-
vezérigazgató részvételével közös tekerésre került sor  
    

 
Az összetartozás asztalánál 
 

 
Zirc városa – az európai összetartozás gondolatát is zászlójára tűzve – a 
partnertelepüléseivel együtt ünnepelte nagyrendezvényét, a ZIRCikON fesztivált. A 
jeles alkalmat egy emléklappal is megörökítették a delegációk, aláírták, hogy a 
barátságok megerősítését szolgálja minden találkozás   
 

Két nyári nap, amely belopta magát a szívekbe 
 

 
Kulturális élmények hosszú sora és a közönségszórakoztatás magas foka jellemezte 
a Veszprém-Balaton 2023 Európa Kulturális Fővárosa program keretében 
megvalósult ZIRCikON fesztivált. A sok szép pillanat egyike: a Magna Cum Laude 
frontembere a közönség között énekelte el egyik slágerüket   
 
 

A kis mézeskalácsos 
 

 
A mézeskalácsfalu-kiállítás megnyitóját követően nagy munka folyt a Népi 
Kézműves Alkotóház mézeskalácsos műhelyében. Képünk előterében a program 
minden bizonnyal legifjabb résztvevője, aki Szilveszterkor töltötte be második 
életévét. Ennél boldogabban talán nem is kezdődhet az új év… 
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Népdalkincseket szórtak szét a közönség között 
 
A világhírnévre szert tevő Sebestyén Márta Kossuth- és Liszt Ferenc-díjas 
magyar népdalénekes, előadóművész és a magyar régizenei élet jelentős 
alakja, Andrejszki Judit volt a vendége a Békefi Antal Városi Könyvtárnak 
a Magyar Kultúra Napja alkalmából. Felejthetetlen élményben volt 
részük azoknak, akik jegyet váltottak a Békefi-klubkoncertre. 
 

Aligha kell mondani, nem maradt szék üresen a megújult Békefi Antal 
Városi Könyvtár közművelődési termében, izgatottan várta a magasfokú 
kultúrával kikapcsolódni vágyó publikum a műsort.  

A vendégeket Csaba Lilla, a 
házigazda intézmény munkatársa 
köszöntötte. Emlékeztetett, hogy 
január 22-e a Magyar Kultúra 
Napja, mely nem tartozik a 
hivatalos, piros betűs ünnepek 
közé, de alkalmat ad arra, hogy 
nagyobb figyelmet szenteljünk 
évezredes hagyományainknak, 
gyökereinknek, nemzeti tudatunk 
erősítésének, hogy felmutassuk és 
továbbadjuk a múltunkat idéző 
szellemi és tárgyi értékeinket. 
Hangsúlyozta, intézményük 
számára is ez az egyik 
legfontosabb feladat. 

A műsorvezető bemutatta az 
előadópárost is, akik már több 

mint tíz éve dolgoznak együtt a népzene és a régizene rejtett összefüggéseit 
hozva napvilágra és formálva azokat felejthetetlen előadássá. Számos 
közös koncertet tudhatnak magukénak, nem csak Magyarországon léptek 
fel, hanem Európa több országában és a Kárpát-medence számos 
magyarlakta vidékén.  

– Szép emlékeim vannak Zircről – köszöntötte a közönséget Sebestyén 
Márta, akit már a színpadra is hosszan tartó taps kísért fel zenésztársával 
együtt. Fel is idézte, amikor ifjú népdalénekesként itt járt egy 
táncháztáborhoz kapcsolódóan, és az apátságban szállásolták el őket. Ki 
gondolta volna akkor még, hogy milyen jeles pályafutás elé nézünk, és hogy 
évtizedekkel később, világhírnévre szert téve, számos nívós díjjal felvértezve 
visszatér majd egyszer a bakonyi kisvárosba?  

Mint mondta, látszólag eltérő műfajt képviselnek Andrejszki Judittal, 
ugyanakkor hozzátette, a népzene is régizene, hiszen évszázadokra vezet 
minket vissza, ki lehet mutatni, hogy melyik korból maradtak fenn a dalok. 
Jórészük szájhagyomány útján napjainkig is él, a nyugati világban pedig 

inkább az írásos források, kódexek, különböző gyűjtemények őrizték meg a 
népek zenéit. Utalt a hazánkban ’70-es években megszülető táncház- és 
népzenei mozgalomra, amely mostanra már annyira híressé és hatékonnyá 
vált, hogy az UNESCO is felvette a legjobb példák listájára.  

Megtudhattuk, hogy több mint kétszázezer, már digitálisan is elérhető 
felvétel van a zenetudományi intézet gyűjteményében – közöttük 
megemlítette jelen koncertnek helyet adó intézmény névadója, Békefi Antal 
gyűjtéseit. 

A barokk szoprán, csembalista és orgonista, a magyar régizenét 
világszerte népszerűsítő, Liszt Ferenc-díjjal kitüntetett Andrejszki Judit régi 
gyűjteményekből szerzi a forrásanyagot, és azt vallja, hogy népzenei 
ismeretek nélkül nem lehet hitelesen eljátszani a dalokat.  

Mindebből, az évszázadokon keresztül fennmaradó népdalkincsből 
kaphattunk ízelítőt a két elismert művész előadásában, a zenébe ágyazott 
történelmi időutazást billentyűs, fúvós és ütős hangszerek kísérték. 
Énekeltek a borról a Bibliából ismert kánai menyegző nyomán, 
megelevenedett előttünk Árpád-házi Jolánta magyar királyi hercegnő, 
Aragónia királynéja, jártunk Mátyás király udvarában, megidézték a tavaly 
kétszáz éve született Petőfi Sándor korát, ősi kódexeket nyitottak ki nekünk 
a zene nyelvén, régi magyar táncdallamokkal loptak melegséget a 
szívünkbe ezen a fagyos téli estén.  

„Még azt mondják, nem illik…” – amikor az ismert magyar népdal is 
megszólalt, talán kedve lett volna táncra perdülni a hallgatóságnak, de arról 
mindenesetre gondoskodtak, hogy ne ez legyen a programfüzet szerinti záró 
akkord, és az immár tetőfokára hágó hangulatban tapsviharral marasztalták 
a színpadon a művészeket egy ráadásszám erejéig.  

A Magyar Kultúra Napjának méltó – nyugodtan mondhatni, rendhagyó – 
módon történő megünneplését követően a művészekkel Csaba Lilla 
beszélgetett a közönség előtt. (kg)    

 
 

Újévi örömzenélés  
 
2024-ben egy különlegesen szép esztendőt 
ünnepel Zirc, hiszen éppen negyven éve 
annak, hogy városi rangot kapott.  
 

Ezt a kiemelkedő évfordulót a Békefi Antal 
Városi Könyvtár, Művelődési Ház és Stúdió KB – 
mint kulturális intézmény – is szem előtt tartja, 
és a jeles esztendőhöz kapcsolódva minél 
több, színes programmal kíván kedveskedni az 
érdeklődőknek.   

Az intézmény január 6-án nyitotta meg 
hivatalosan 2024-es programsorozatát. 
Úgynevezett újévi örömzenélés keretében, a 
Városi Könyvtár klubtermének színpadán a 
Jamprovize formációt köszönthette a szép 
számú közönség, akik között családtagok, 
jóbarátok, egykori zenésztársak is jelen voltak. 
Nem véletlenül, hiszen a 15 évvel ezelőtti, 
eredeti felállásból Ujvári László Lehel és 
Szeifert Bálint „hazai pályán” zenélt és 

örvendeztette meg a jelenlévőket – a duó a 
jubileumi visszatérésnek tekinthető koncerten 
Schnellbach Dáviddal egészült ki. A zenekar a 
nem mindennapi eseményre jól ismert 
feldolgozásokkal készült, melyek között a Red 
Hot Chilli Peppers dalán túl, Eric Claptonon át 
a Kispál és a Borz slágeréig széles paletta 
színesítette a repertoárt. A srácok nemcsak két 
nóta között idézték fel a régmúltat, hanem a 

koncert közbeni, Csaba Lilla által vezetett 
beszélgetés során is előkerültek a „régi nagy” 
történetek, visszapillantások, de szó esett arról 
a zenei útról is, amit egészen gyermekkoruktól 
kezdve bejártak a fiúk, s mely útnak és zenei 
tehetségük kibontásának egyik nagyon fontos 
állomása volt a „zirci próbaterem”, amelyért a 
mai napig hálásak. S valóban nem kis távlat az, 
amit egyenként bejártak, hiszen Bálint a 
külföldön és itthon is nagyon népszerű Mörk 
zenekar basszusgitárosa, Dávid a szintén nagy 
sikernek örvendő Bye Alex és a Slepp 
szólógitárosa, Lehel pedig az Egyesült 
Államokbeli professzionális produkciós 
stúdiók reklám- és játékfilm effektusainak 
„mágusa”, aki több zirci rendezvénynek is 
rendszeres közreműködője zenei műsoraival.  

A január 6-ai koncerten, a közönség 
hatalmas visszatapsa is igazolta a „zirci fiúk” 
iránt érzett büszkeséget.  Az elismerés hangjai 
hosszan zengtek a Városi Könyvtár 
klubtermének falai között, jelezve és titkon 
remélve, hogy lesz még alkalom „itthon” 
hallani a srácokat. (csl)  

Andrejszki Judit többnyire csembalón játszott, itt azonban éppen egy pléhkannán kíséri 
Sebestyén Márta népdalénekest 
 

Tizenöt év után „hazai pályán” éledt újjá a Jamprovize 
 

Csaba Lilla műsorvezetőként és riporterként is 
közreműködött a kulturális est során 
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A 20 esztendős „Ma, mint Ti” Színjátszó Csoport a „Mi Zirciek – közéleti kávézó” színpadán  
 
Új beszélgetősorozat indult útjára a Békefi Antal Városi Könyvtár, 
Művelődési Ház és Stúdió KB intézményének keretei között „Mi Zirciek – 
közéleti kávézó” címmel.  
 

A havonta jelentkező beszélgetések a város olyan személyeit, 
közösségeit kívánja közelebb hozni, akik közöttünk élnek és valamilyen 
területen figyelemre méltó tevékenységet folytatnak. E beszélgetések egy 
képzeletbeli kávéházi hangulatot varázsolnak a Városi Könyvtár 
klubtermébe.  

A „Mi Zirciek – közéleti kávézó” első vendége Nyáriné Nagy Angéla, a 
Zirci Reguly Antal Német Nemzetiségi Nyelvoktató Általános Iskola magyar 
nyelv és irodalom s dráma tanárnője, a „Ma, mint Ti” Színjátszó Csoport 
vezetője volt. A beszélgetés előtt közvetlenül Horváth Péter: Az utolsó tánc 
című darabját tekinthette meg a közönség, mely szívbe markoló előadás az 
emberi akaraterő kimagasló példáját állította reflektorfénybe.  

Az újonnan életre hívott beszélgetősorozat nem véletlenül nyílt meg 
Nyáriné Nagy Angélával, hiszen személye a Zircet érintő 40-es szám 2024-
es bűvöletéhez szorosan kapcsolódik. A tanárnő éppen négy évtizede van a 
pedagógusi pályán, színjátszó szakkörét 20 éve vezeti, és ha ennél is 
személyesebb vizekre evezünk, születésének évfordulója is kerek ebben az 
esztendőben.  

A Csaba Lilla által felépített beszélgetésben, a fentiekkel 
összefüggésben szó esett Angéla életében a tanári pálya iránti mély 
elhivatottságról, annak előzményeiről. Továbbá mindkét humán 
szakterület, a magyar irodalom és anyanyelvünk közeli összefonódásáról a 
színjátszás világával, akárcsak a színpadi versmondásra, a színpadra 
alkalmazott irodalmi klasszikusainkra vagy éppen a szép beszédre, a 
színpadon történő verbális és nonverbális megnyilatkozásra gondolunk. 
Elhangzott, hogy húsz évvel ezelőtt lelkes pedagógusként gyakorlatilag 
egyenes út vezetett a „Ma, mint Ti” Színjátszó Csoport életre hívásához, 
mely hangzatos elnevezés egyfajta játék volt a szavakkal. Ahhoz, hogy az 
iskolai és a városi rendezvényeken túl rangos színjátszó találkozókon is 
sikeresen szerepelhettek, komoly szakmai – ezüst és bronz minősítéseket – 
elnyerve, nagyban köszönhető volt annak a drámapedagógia területén 
megszerzett tudásnak is, amelynek széles eszköztára Nyáriné Nagy Angéla 

birtokában van, és amely tudása a hosszú évek során számtalan diákot 
juttatott sikerélményhez.  

A gyümölcsöző munka alapja a tanárnő és a diákok között kialakuló jó 
kapcsolat is, mely kapcsolat idővel sem „kopik el” – Angéla elmondta, 
egykori színjátszói visszajárnak, sőt valamilyen módon (hangosítás, 
tánctanulás) segítik is egy-egy előadás létrejöttét, lebonyolítását. A tanárnő 
számára az igazi siker az, hogy amit a színjátszáson keresztül elsajátíttat a 
diákjaival, évekkel később is jelen van az életükben.  

Az Országos Diákfilm Fesztiválon ezüstkormány díjjal kitüntetett „Ma, 
mint Ti” Színjátszó Csoport vezetője, pedagógusa arra a kérdésre, hogy van-
e olyan mottója, amely a mai napig meghatározza pedagógusi hivatását, egy 
Wagele-idézettel felelt: „Vedd észre, hogy a gyermeket nem lehet tanítani. 
A puszta léted, a viselkedésed az, ami formálja…”. 

E szellemiségében végzett további munkájához kívánnak sok sikert a 
Zirc és Vidéke szerkesztői, a kerek évfordulókhoz pedig szép ünnepi 
esztendőt! (csl)

 

Babona, babona, 
bablencse… 
 
A Békefi Antal Városi Könyvtár, 
Művelődési Ház és Stúdió KB január 20-án 
Kelemen Anita mesepedagógust látta 
vendégül.  
 
Az előzetes egyeztetések alkalmával azon 
gondolkoztunk, hogy milyen téma köré 
legyenek felfűzve a mesék ezen családi nap 
alkalmával. Szóljon a mínuszokat maga 
előtt görgető fagyos télről, netán vidám 
farsangi bolondságokról, vagy inkább legyen 
egy szerencsét hozó, újévkezdő 
mesekuckónk?  

Az utóbbi mellett maradtunk, hiszen a 
szilveszter elmúltával még jó sokáig rikkantjuk 
fülig érő szájjal minden kedves atyánkfia felé, 
hogy „BUÉK”, nyugodtan nevezhetnénk január 
hónapot a kívánság havának is. 

Kelemen Anitának nem volt véletlen a 
meseválasztása, elsőként egy igazi klasszikus, 
„A három kismalac és a farkas” következett. A 
mese szereplőit még egyszerű 
fakanálbábokból is elkészítettük, hogy a 
gyerekek a szüleikkel otthon is eljátszhassák a 
történetet és persze abban is reménykedtünk, 
hogy a sok turcsi orrú malacka kitúrja mindenki 

számára a szerencsét. Anita hozott magával 
egy kis meglepetést is, egy csillogó ékkövekkel 
kirakott varázsdobozt és egy bűvös kalapot. 
Elmondta, hogy aki a fejére teszi ezt a tökfedőt 
és a ládába suttogja a kérését, jól elkeverve a 
benne lévő bűvös lencseszemekkel, annak 
óhaja teljesülni fog.  

De álljunk csak meg egy szóra! Mert hát 
nem úgy van az, hogy csak úgy kívángatunk, 
mert kívánni is tudni kell, különben úgy járunk, 
mint a mesebéli öreg halász a feleségével, vagy 
a szegény ember, akinek csúful az orrára 
tekeredett a kolbász. Gond egy szál se, Anita 
hozott egy másik mesét is, a „Szegény leány 
három ruháját”, amellyel egy kicsit utat tudott 
mutatni ebben. A két mese nagy tanulságul 

szolgált a gyerekeknek, jómagam azért a 
fülemet vakargatva azon gondolkodtam, 
milyen furfangos nép is ez a magyar: egyszer 
láncos bottal, kolomppal, köcsögdudával 
erős férfiak járnak házról házra, szépen szóló 
regősénekkel a Jóisten segedelmét kérik, 
máskor meg gyermekeiket a mesék szárnyán 
arra tanítják, hogy segíts magadon, az Isten 
is megsegít. Hiszen az első mese tanulsága 
szerint az a kismalac járt a legjobban, aki 
sorsát nem bízta a véletlenre, azért 
menekülhetett meg a farkastól, mert 
szorgalmas volt, időt és energiát nem 
sajnálva kőházat épített magának. A 
második mese pedig arra világított rá, hogy 

hiába a bőség és a gazdagság, ha nem 
keressük meg azt az embert, akivel 
szeretetben, boldogságban élhetünk életünk 
végéig. 

Családi napunk élményeit átélve, lehet, 
hogy bennem kissé összekeveredtek a 
gondolatok, de szerencsére a gyerekek 
mindent a helyén tudtak kezelni. Szépen, 
libasorban, nagy áhítattal álltak Kelemen Anita 
előtt, hogy ezüstkalappal a fejükön, tündér 
keresztanyjuk segedelmével belesúgják titkos 
kívánságaikat a gyöngyházként csillogó 
varázsdobozkájába.  

BABONA, BABONA, BABLENCSE, LEGYEN 
BENNE SZERENCSE! 

Szöveg, fotó: Litter Beáta 

Az idén húszesztendős „Ma, mint Ti” szíjátszó csoport előadása a városi könyvtárban. A 
kép jobb szélén Nyáriné Nagy Angéla csoportvezető (Fotó: Horváth Norbert) 

A gyerekek belesúgták a kívánságaikat Kelemen Anita varázsdobozkájába 
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Elbúcsúzott a zirci 
kórház főigazgatója 
 
A Zirci Erzsébet Kórház-Rendelőintézet 
közösségi oldalán közzétett nyílt levélben 
búcsúzott el a zirci és a környékbeli 
lakosoktól dr. Vermes Tamás, az 
egészségügyi intézmény nyugdíjba vonult 
főigazgatója. 
 
Dr. Vermes Tamás tíz éven keresztül vezette a 
zirci kórházat, búcsúzó sorait azzal indítja, 
hogy nagy megtiszteltetésnek vette, amikor 
2013. szeptember 1-jén megkapta a 
kinevezését.  

Kiemeli, hogy szervezett, fegyelmezett 
munkával sikerült stabilizálni a kórház 
gazdasági helyzetét, eredményes pályázati 

munkával pedig sok hasznos és fontos 
beruházást valósítottak meg. Dicsérő 
szavakkal szól a már több mint százéves múltra 
visszatekintő intézményről, amely egyaránt 
szolgálja a krónikus fekvőbeteg-ellátást és a 
térség járóbeteg-szakellátását, és 
közmegelégedésre egynapos sebészetet is 

működtet. Meglátása szerint jó vezetői 
kollektívát hagy maga mögött, akik 
felkészülten és lelkesen folytatják majd a 
megkezdett munkát a zirci járás betegei 
érdekében. 

„Jó emlékeket viszek magammal Zircről, 
minden pillanatát élveztem az itt eltöltött 
időnek, a közös munkának. Kívánok Zirc város 
és a kistérség lakosságának jó egészséget és 
sikeres új esztendőt!” – zárta gondolatait a 
leköszönő főigazgató.  

A Veszprém Megyei Napló értesülései 
szerint a kórház belső szervezeti és működési 
szabályzatának megfelelően látják el a távozó 
vezető helyettesítését január 1-től, majd az 
Országos Kórházi Főigazgatóság ír ki pályázatot 
a főigazgatói posztra.  

Megbízott főigazgatóként jelenleg az 
intézmény egyik vezetője, Kuzman Ágnes van 
megnevezve a zirci kórház honlapján. KG    

 
 

Ötven egység vér 
karácsony előtt 
 
Immár nyolcadik alkalommal, és ezúttal is 
sikeresen szervezte meg a Disznótoros 
Véradást a Magyar Vöröskereszt Zirci Területi 
Szervezete a karácsony előtti napokban. 
 
Az év végi vérhiányt is hivatott enyhíteni a 
területi szervezet már hagyományosnak 
nevezhető programja, amely eredményesen 
zárult, hiszen kereken ötven véradótól tudták 
levenni a pótolhatatlan adományt, amely az 
ünnep közelségében felér egy karácsonyi 
ajándékkal is.  
Magyar Lászlóné területi vezető is örömét fejezi 
ki, hogy ilyen jól sikerült a program, és persze 
nem maradtak adósak a tőlük megszokott 
szíves vendéglátással. A Vezir-Hús Kft., a Patkó 
Vendéglő és a Wolf Pékség támogatásának 
köszönhetően disznótoros menüvel kínálták a 
véradókat, és egy kis ropogtatnivaló is követte 
az ínyenc falatokat. A „bőség kosarához” az 
ABL-Technic Hungary Kft. is hozzájárult.  
 

 
 
A szervezők megragadták az alkalmat, hogy 
elismerésben részesítsék a kerek számot elért 
véradókat. Oklevelet, érmet és egy kis 
édességet vehettek át azok, akik 10, 20, 30, 
vagy éppen 40 alkalommal nyújtották már a 
karjukat ismeretlen embertársaiknak. Méltó 
megjutalmazásukat a Magyar Vöröskereszttől 
kapott pénzbeli támogatás tette lehetővé. KG 

Nikolaus és zirci angyala útra kelt karácsony előtt 
 
Életmentő készülékek, informatikai eszközök érkeztek adományként Németországból a tavalyi év 
végén Hédl Evelin közvetítésével. A Mikulás is eljött messze földről városunkba, hogy december 
hatodika után újra örömet szerezzen a gyerekeknek.  
 

Rendkívül mozgalmas volt Hédl Evelin szombati napja a harmadik adventi hétvégén: adományokat 
és ajándékokat is átadtak a traunsteini és a surbergi barátokkal karöltve. Elsőként a III. Béla Gimnázium, 

Művészeti Szakgimnázium és Alapfokú 
Művészeti Iskolába érkezett a delegáció, hogy 
harminchárom monitorral gyarapítsák az 
oktatási intézmény informatikai eszközparkját. 
Az adományt Balázsné Györek Zsuzsanna 
igazgatónő fogadta.  

Majd az Egészségház felé vették az útjukat, 
hogy orvosi készülékekkel segítsenek a 
bajbajutottakon. Vadonatúj, automata 
defibrillátor, légzőkészülék és mentőcsomag 
képezte az adományt – mondta el a 
jótékonysági akció megszervezője. Ilyenkor 
persze mindenkit az a remény táplál, hogy soha 
ne kelljen használni, de ha mégis szükség lesz 
rá, akkor azzal életeket lehet menteni.  

A jótékonysági körút harmadik állomása az 
apátság volt, hiszen a Hédl család a 
németországi partnereikkel a harmadik 
gyertyagyújtás alkalmából szervezett Mindenki 
Karácsonya programból is aktívan kivette a 
részét, Mikulásuk több mint négyszáz csomagot 

osztott ki a gyerekek között, és a szeretetvendégség asztalára is sok finomság került a jóvoltukból.  
Hédl Evelin révén egy használt, de még nagyon jó állapotban lévő kisbusszal is gazdagodott városunk 

Surberg felajánlásaként. A gépjármű elsősorban a zirci általános iskola sajátos nevelési igényű 
tanulóinak kirándulásait szolgálhatja majd, de akár karitatív célokra is igénybe lehet venni. (kg) 

 
 

Decemberi számunk lapzártája 
után gyúlt meg a negyedik gyertya a 
város adventi koszorúján. Ünnepi 
gondolatokat Petrikné Sáfrány 
Judit, a Baptista Gyülekezet 
képviselője mondott és 
meggyújtotta a szeretet 
gyertyájának lángját. Műsort adtak 
a Zirci Apátság Énekesei. A Zirci 
Apátsági Manufaktúra és az 
Apátsági Sörház 1735 forralt borral, 

meleg teával, édes és sós falatokkal látta vendégül a program résztvevőit. Forrás: Apátság   

Dr. Vermes Tamás főigazgató a zirci kórház százéves 
jubileumi ünnepségén, 2020 szeptemberében. Kereken 
tíz évig igazgatta az egészségügyi intézményt 

A zirci gimnázium is részesült a német partnerek újabb 
jótékonyságából. Balról: Stefan Burghartswieser surbergi és 
Franz Reitschuh traunsteini tűzoltóparancsnok, Hédl Evelin, az 
adomány közvetítője és Balázsné Györek Zsuzsanna igazgatónő 
(Kép forrása: Hédl Evelin) 
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Üzletházzá terebélyesedett, 
sikeres családi vállalkozás 
 
Az „Év Zirci Vállalkozója” címet adományozta az önkormányzat a 
Rekord Üzletház Kft. alapító tulajdonosai, a Punk család részére.  
 

A méltatásukban kiemelték, hogy a család vállalkozásai és sikere a 
kitartó munkán alapulnak, elszántságuk az alapító házaspár jelleméből 
fakad. Punk Józsefné a Zirc és Vidéke ÁFÉSZ zirci ABC áruházának 
élelmiszerosztályán, majd a műszaki bolt eladójaként dolgozott. A 
géplakatos végzettségű Punk József mindennapjait a fuvarozás 
határozta meg évtizedekig, vállalva annak minden áldozatát.  

Vállalkozásuk története több mint harminc évre nyúlik vissza: 1992-
ben úgy döntöttek, hogy felépítenek és nyitnak egy saját műszaki boltot 
Zircen, a Fáy András utca 11. szám alatt, Rekord Műszaki Kisáruház 
néven. Ekkor még kisvállalkozásként dacoltak az elemekkel, a 
visszafogott technológiával és az indulás nehézségeivel, de tudatos, 
kitartó munkával sorra valósították meg elképzeléseiket.  

 

 
A Rekord Üzletház Kft. alapító tulajdonosa, a Punk család az Év Zirci Vállalkozója. Balról: 
Punk Józsefné Marika, Földesiné Punk Andrea, Királyné Punk Éva és Punk József  
  

A technológia fejlődése és a megnövekedett ügyfél-igények 
kielégítésének vágya arra sarkallta a családot, hogy tovább fejlesszék 
vállalkozásukat. 1998-ban a Rákóczi tér 16. szám alatt Rekord+1 
Műszaki Áruház néven megnyitották második üzletüket, mely 
lehetőséget adott egy szélesebb termékkínálat bemutatásához. Majd 
nem sokkal később Rekord-VILLKER néven megnyílt harmadik boltjuk a 
Deák Ferenc utcában, ahol a villamosságé lett a főszerep, de a 
kerékpározás kedvelőinek is jutott választék. A következő hatalmas 
lépést 2006-ban tette meg a Punk család, amikor egy bátor döntés és 
befektetés nyomán összevonták üzleteiket. Megvásárolták a régi mozi 
teljesen leromlott épületét, hogy a helyére saját tulajdonú, a műemléki 
előírásokat betartva átépített, impozáns üzletház kerüljön: 2008 
nyarától működik a Rekord a Rákóczi tér 7. szám alatt, ahol egy helyen 
lehet hozzájutni villamossági árukhoz, háztartási gépekhez, 
szórakoztató elektronikai és más eszközökhöz.  

A Punk család 2009-ben létrehozta a Rekord Üzletház Kft-t és azóta 
is folyamatosan fejlesztik a vállalkozást állandó saját beruházásokkal 
és sikeres pályázatok révén. Egyre bővülő kereskedelmi, szolgáltatási 
tevékenységük, a kor igényeire mindig is válaszoló gazdag 
termékkínálatuk színvonalasan szolgálja Zirc térségközponti 
szerepének minőségi ellátását.  

Szerepet vállalnak a kereskedelmi utánpótlás-nevelésben is, duális 
partnerként szakmai oktatási helyszínt biztosítanak a helyi szakképző 
iskola tanulói számára. Vállalkozói magatartásukat a jótékonysági 
szellem is jellemzi, rendszeresen támogatnak különböző programokat, 
intézményeket, közösségeket, rászorulókat.  

 
Szakács Ildikó a Zirc Város Elismerő Oklevele kitüntetéssel a Városházán  
 

Aki minden helyzetben a 
legjobbat hozza ki magából 
 
A város közösségi élete terén végzett kiemelkedően hasznos 
munkájáért „Zirc Város Elismerő Oklevele” kitüntetést vehetett át az 
önkormányzattól Szakács Ildikó. 
 

Méltatásában kiemelték, olyan személyiség, aki mindig ott van, ahol 
szükség van rá, és minden helyzetben a legjobbat hozza ki magából. 
Munkássága és elkötelezettsége számos területen megmutatkozik, 
legyen szó a városi televízió hírolvasásáról, programok levezetéséről, 
szervezéséről, jeles napok megszépítéséről vagy nagy rendezvények 
lebonyolításáról.  

Mindig felkészült, alapos és igényes a munkájára, akit a kulturális 
körökben kedvelt, lelkiismeretes és elismert műsorvezetőként tartanak 
számon, és a háttérmunkát is lelkesen segíti. Nemcsak Zirc város 
rendezvényein kérik fel szerepvállalásra, hanem a környékbeli 
településekre is rendszeresen hívják.  

A Zirci Reguly Antal Német Nemzetiségi Nyelvoktató Általános 
Iskolában több éven keresztül volt a Szülői Munkaközösség elnöke és a 
közreműködésével színvonalas iskolai programok valósultak meg. 
Közéleti tevékenysége Olaszfaluhoz is kötődik, már tíz éve erősíti a 
Szivárvány Kamarakórust.  

Kiemelték pozitív hozzáállását, és azt is, hogy sokfajta programon 
működött már közre hosszú évek során, de mindig megtalálta a 
csapattársakkal a közös nevezőt, a kapcsolatot, az új kihívásoknak is 
maradéktalanul megfelelt. Ilyen volt a tavalyi évben a ZIRCikON 
fesztivál, amikor a Reguly-színpad műsorvezetése mellett „beugróként” 
a nagyszínpadot is elvállalta, és nem riadt meg az Alkotmány utcai 
rendezvénytérre özönlő közönségtől, hanem a hangulatkeltésről is 
gondoskodott, lendületes felkonferálásaival hívta színpadra az ismert 
zenekarokat, hozzájárulva az élményszerzéshez. 

„Ha a kezébe kerül a szövegkönyv, az adott rendezvény szervezőinek 
nyugalom költözhet a szívébe, mert garantált az esemény méltó kezdete 
és zárása, közben pedig a zavartalan lefolyás. Szép versek és prózai 
szövegek tolmácsolásával is gazdagítja közönségét. Előadásmódja 
mély érzelmeket közvetít és lenyűgözi a hallgatóságot”. 

Szakács Ildikó a felemelő pillanatok közepette is a pulpitusnál 
kötött ki, és hosszas felsorolásban mondott köszönetet azoknak, akik 
támogatták a kitüntetését és akikkel együttműködött eddigi munkája 
során.  

Megtudhattuk, hogy előadói pályafutása éppen negyven évvel 
ezelőtt, Zirc várossá nyilvánításának évében kezdődött: 1984-et írtunk, 
amikor az iskolai szereplések mellett felkérték esküvőkön, névadókon 
történő versmondásra, és azóta is örömmel tesz eleget ezeknek a 
felkéréseknek.  

KG
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Csaknem nyolcvan nap alatt a „Föld körül” 
 
Mindhárom zirci iskola eredményesen 
szerepelt a Millió lépés az iskoládért 
mozgásnépszerűsítő program őszi 
fordulójában, így méltán részesültek a Zirc 
Városi Önkormányzat Képviselő-testülete 
által biztosított, sportszerek vásárlására 
fordítható 300 000 forintos támogatásban. Az 
elismerő oklevelet Zirc Város 
Polgármesterének Újévi Fogadásán vehették 
át az intézmények képviselői. 
 
Zirc Városi Önkormányzat a tavaszi akció 
sikere után ismét csatlakozott a Magyar 
Szervátültetettek Szövetsége által 
meghirdetett, az Aktív Magyarország Program 
támogatásával megvalósított „Millió lépés az 
iskoládért” mozgásnépszerűsítő kihívás újabb 
fordulójához, melynek célja ezúttal is az volt, 
hogy a tanulókat, pedagógusokat, szülőket, 
nagyszülőket és mindenkit, aki szívesen 
segítené lépéseivel az általa választott iskolát, 
mozgásra ösztönözze. A versenyben történő 
részvételhez a „Millió lépés” mobilapplikációt 
kellett letölteni, amely mérte a vállalkozó 
kedvű személyek napi aktivitását, rögzítette 
egyéni teljesítményüket, illetve jóváírta 
lépéseik számát választott iskolájuk javára.  

A képviselő-testület – a tavaszi fordulóhoz 
hasonlóan – határozatban nyilvánította ki a 
rendszeres mozgás népszerűsítése, a helyi 
közösségek motiválása céljával a programhoz 
történő csatlakozási szándékát, s vállalta, hogy 
a kihívás „őszi fordulójában” is biztosítja a 
300 000 forintos, sportszerekre fordítható 
támogatást valamennyi zirci iskolának, amely 
a kiírásnak megfelelően legalább ötször 
teljesíti az Országos Kékkör mintegy 2550 
kilométeres távját. A csatlakozás feltételeit az 
országból a zircivel együtt mindössze tizenkét 
önkormányzat vállalta fel. A kihívást teljesítő 
iskolák között 1-1 millió forintos 
sportszertámogatást, valamint 100 darab 
kültéri pingpongasztalt is kisorsoltak a 
szervezők.    

Zirc részvételének értékelésére a 
Városházán megtartott Újévi Fogadáson került 
sor, ahol tolmácsolták az önkormányzat 
köszönetnyilvánítását Müllerné Wenczel 
Ritának és szépkorú csapatának, akik 
felvállalták a részvételhez szintén szükséges 
zirci gyaloglóklub létrehozását, és 
természetesen gratuláltak az iskoláknak, s 
mindazoknak, akik nagyszerű eredményeik 
elérésében őket lépésekkel támogatták.  

A zirci iskolák szereplését még szebb 
megvilágításba helyezi, hogy a felhívásra több 
mint 2300 oktatási intézmény jelentkezett, 
ebből azonban csak ezer iskola volt képes a 
Kékkör-táv ötszörösének megfelelő 
lépésszámot teljesíteni, közöttük a 
városunkban működő három oktatási 
intézmény. A legjobban ezúttal a III. Béla 
Gimnázium, Művészeti Szakgimnázium és 
Alapfokú Művészeti Iskola szerepelt 15,8 
körrel, összesen több mint negyvenezer 
kilométert, azaz „Föld-kerülő” távot teljesítve. 
Őket követi a Zirci Reguly Antal Német 

Nemzetiségi Nyelvoktató Általános Iskola 
15,11 körrel, míg a Pápai SZC Reguly Antal 
Szakképző Iskola és Kollégium – a tavaszi 
forduló zirci bajnoka – 6,29 kört gyűjtött a 
szeptember 25. és december 10. között zajló 
verseny során.  
 
De hogyan is jöttek össze ezek az 
eredmények? Miben sikerült esetleg 
változtatni az előző fordulóhoz képest? Mi 
mindennel bővültek a szertárak a tavaszi 
támogatás eredményeként, és milyen 
sporteszközöket terveznek beszerezni a 
mostani támogatásból? – ezekre a kérdésekre 
kerestük a választ a zirci iskolák igazgatóival.  
 
Megosztották az erejüket 
 
A III. Béla Gimnázium zirci elsőségéhez annyi is 
elegendő volt, hogy átmentették jó formájukat 
az első fordulóról a másodikra, hiszen őszi 
lépésszámuk szinte teljesen megegyezett a 
tavaszival. Négy csapattal vágtak neki a 
versenynek: Tanulók, Tanárok, Szülők, 
Sportolók. – Minden tanulóval újra beállítottuk 
a Millió Lépés alkalmazást, illetve a Fitness 
alkalmazásban a személyes adatokat. 
Megbeszéltük velük, hogy minden iskolán kívüli 
aktivitást és a testnevelés órákat is 
rendszeresen rögzítik, és erre emlékeztettük is 
diákjainkat. Az osztályok szülői csoportjain 
keresztül értesítettük a szülőket, hogy hogyan 
tudnak csatlakozni iskolánkhoz – sorolja 
Balázsné Györek Zsuzsanna igazgatónő, hogy 
mi mindent tett a sikerért a „Gimi”, és külön 
kiemeli Bohon Gabriella aktivitását, aki nélkül 
ezt a szép eredményt nem tudták volna elérni: 
a testnevelő személyesen keresett meg 

rokonokat, barátokat, így létrejött a Sportolók 
csoport, a kollégáikat pedig beszervezték a 
Tanárok csoportba.  

Az intézmény vezetője nagyon fontosnak 
tartja, hogy aktív életet éljük ebben a digitalizált 
világban és a program által 
megtapasztalhatták, hogy együtt nagyobb 
eredményeket lehet elérni. A tavaszi 
támogatásból asztalitenisz- és 
tollasfelszerelést, medicinlabdákat, az 
úszáshoz bójákat vettek, míg az őszi fordulóért 
kapott pénzt mezekre, pingpongasztalra, 
röplabdákra szeretnék elkölteni. 
 
Még plakátot is készítettek 
 
– Sokkal több osztályt sikerült bevonni a 
programba – magyarázza az okát Burján István, 
a Zirci Reguly Antal Német Nemzetiségi 
Nyelvoktató Általános Iskola igazgatója, hogy 
hogyan sikerült ennyit javítani az eredményen, 
iskolájuk ugyanis több mint kétszer annyi kört 
teljesített, mint tavasszal. Az alsó és a felső 
tagozaton egyaránt kérték az osztályfőnököket 
és az informatika tantárgyat tanító kollégáikat, 
hogy tegyék lehetővé a regisztrációt a tanulók 
számára. Így akár – engedéllyel – 
testnevelésóra után is rögzíteni lehetett a 
lépéseket azon kívül, amit megtettek. 
Bevonásra kerültek a szülők, nagyszülők is. 
Folyamatos volt a figyelem felhívása, egy 
osztály még plakátot is készített, így ösztönözte 
a diáktársakat a lépések rögzítésére. A 
munkamegosztást bizonyítja, hogy az alsó és a 
felső tagozat a grafikon adatai szerint szinte 
fele-fele arányban járult hozzá a körök 
számához.  

Folyt. › 

Az Újévi Fogadáson Ottó Péter polgármester gratulál Horváth Attilának, a Pápai SZC Reguly Antal Szakképző Iskola és 
Kollégium igazgatójának, és persze a másik két iskolának is: a Zirci Reguly Antal Német Nemzetiségi Nyelvoktató Általános 
Iskola képviseletében Lingl Zoltán pedagógus vette át az oklevelet, jobbról Balázsné Györek Zsuzsanna, az őszi fordulóban 
legjobban teljesítő zirci iskola, a III. Béla Gimnázium, Művészeti Szakgimnázium és Alapfokú Művészeti Iskola főigazgatója   
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Az igazgató kitér arra is, hogy a mozgás 
fontosságát, egészségre gyakorolt pozitív 
hatását is hangsúlyozták a diákok körében. 
Ami pedig a támogatást illeti, az első forduló 
során kapott összegből az alsó és a felső 
tagozat egyaránt gyarapodott, többek között 
labdákat, ugrálóköteleket vásároltak, a 
mostani támogatásból pedig a szintén 
fogyóeszköznek számító sportfelszereléseket, 
így például kosárlabdákat terveznek 
beszerezni.  
 
Értékes sporteszközökkel gyarapodtak 
 
A Pápai SZC Reguly Antal Szakképző Iskola és 
Kollégium kiemelkedően teljesített tavasszal, 
Veszprém vármegyében sokáig a dobogós 
helyért is versenyben voltak. – Az őszi forduló 
során is biztattuk tanulóinkat, oktatóinkat, 
hogy újra segítsék iskolánkat a lépéseikkel. Az 
alkalmazáson belül a korábban létrehozott 
„osztályok” megmaradtak, az 
intézményünkhöz csatlakozott létszámban 
történt visszaesés – értékeli a szereplést 
Horváth Attila igazgató. Érthetően egy kicsit a 
motiváció is alábbhagyott, hiszen a 
játékszabályok alapján – a tavasz egyik 
szerencsés nyerteseként – ezúttal nem 
szállhattak versenybe az egymillió forintért. Az 
első napok adatai alapján már látták, hogy az 
öt Kékkört teljesíteni tudják, ezért most nem 
helyeztek akkora hangsúlyt a program 
népszerűsítésére, mint azt a korábbi forduló 
során tették.  

Az intézmény vezetője örömtelinek nevezi, 
hogy az önkormányzat ezúttal is csatlakozott a 
kezdeményezéshez, hogy segítse a helyi 
iskolák sportszerbeszerzéseit, hozzájárulva a 
gyermekek egészséges életmódra 
neveléséhez. A tavaszi önkormányzati 
támogatásból floorball-szettet, tollas-
felszerelést, kézilabdákat, diszkoszt, 
súlygolyót, ugróköteleket vettek, az Aktív 
Magyarország egymillió forintos összegét pedig 
kondicionáló eszközökre váltották be. A most 
elnyert 300 000 forint sorsa még nem teljesen 
eldöntött, de annyi bizonyos, hogy jól fog majd 
hasznosulni a sportszerek terén. KG 

KÖRKÉRDÉS: ÓÉVI ÉLMÉNYEK, IDEI TERVEK, SZÜLINAPI KÍVÁNSÁGOK 
 
– Az ön számára miről marad emlékezetes a 2023-as esztendő zirci vonatkozásban? – Van-e újévi 
fogadalma, vagy valamilyen cél, amit kitűzött maga elé az idei esztendőre nézve? – Mit kíván a 
városként negyvenedik születésnapját ünneplő Zircnek? – ezekkel a kérdésekkel fordultunk három 
általunk választott személyhez, akik már korábbról is ismertek voltak előttünk önkéntes 
tevékenységükről, az elmúlt esztendőben azonban még jobban kiemelkedtek e téren.  

 
Müllerné Wenczel Rita: a számos kulturális programban történő aktív 
közreműködés és a túraútfestések mellett szépkorú társaival felvállalta 
a zirci gyaloglóklub megalakítását, ezáltal lehetővé vált az 
önkormányzat csatlakozása a Millió lépés az iskoládért programhoz.  
 
– Elsősorban a Zirc város életében is maradandó élményt adó ZIRCikON 
szervezésében való részvételről, továbbá a Petőfi200 emlékév városi 
szintű megrendezéséről, ideértve a Helység kalapácsa című darab 
bemutatását.  
– Ha egészségem engedi, az Országos Kéktúrát szeretném befejezni a 
barátaimmal.  
– További fejlődést, de talán, ami ennél is fontosabb, összefogást, 
békességet, szeretetet és jó egészséget a város minden lakójának. 

 
Bohon Gabriella: az új Zirci Tanuszoda átadó-ünnepségét hangulatossá 
tévő előadópáros egyik tagja, aki a helyi gimnázium pedagógusaként 
több jótékonysági akcióban is részt vett a diákjaival és a Millió lépés az 
iskoládért program propagálásában is jeleskedett. 
 
– A Petőfi Sándor születésének 200. évfordulója alkalmából bemutatott 
Helység kalapácsa című előadásról, amelyet a Bakonyi Finnbarátok 
Köre Egyesület és a Bakony Hangja színjátszó csoport adott elő 
kimagasló színvonalon. Továbbá az új zirci Tanuszoda átadásáról. Nem 
utolsósorban a ZIRCikON fesztiválról, melyen több funkciót is 
betöltöttem: az egészségsátorban különböző méréseket végeztem az 
érdeklődők számára, a Zirci Városi Vegyeskórussal fellépőként 
működtem közre, az esti koncerteken pedig, mint nagy zenerajongó 

vettem részt.  
– Újévi fogadalmat sohasem tettem. Tagja vagyok több civil szervezetnek, melyek meghatározó szerepet 
töltenek be a város életében, ezek munkáját szeretném az eddigieknél is jobban segíteni. Feltett 
szándékom, hogy továbbra is részt kívánok venni jótékonysági akciókban a tanítványaimmal együtt.  
– Mint lokálpatrióta zircinek, nagyon fontos kis városunk jó híre. Kívánom, hogy minél több fejlesztést 
sikerüljön megvalósítani, melyeknek köszönhetően még vonzóbb, élhetőbb lesz szülővárosom. Nagyon 
örülnék egy olyan közösségi helyiségnek, ahol koncertek, színdarabok, író-olvasó találkozók méltó 
körülmények között kerülhetnek megrendezésre. A tavalyi ZIRCikON-hoz hasonló rendezvényre is nagy 
igény van. Ezen kívül a jelenlegi sportpálya olyan mértékű korszerűsítése, melynek köszönhetően 
színvonalas diákolimpiákat és egyéb versenyeket lehetne rendezni. 
 

Detre Anita: az általa vezetett ANDANTE egyesület színvonalas 
kerékpáros szemléletformáló programot bonyolított le, mely az Európai 
Mobilitási Hétben csúcsosodott ki. Mintegy tízéves önkéntes 
tevékenységéért a Veszprém Vármegye Ifjú Önkéntese díjjal tüntették ki. 
 
– Egyesületünk, és ezáltal számomra is nagyon mozgalmas volt az elmúlt 
esztendő. A kerékpáros szemléletformáló programsorozat sok munkát, 
ugyanakkor nagyon sok közösségi élményt is adott. Remélem nem csak 
nekünk, hanem azoknak is, akik valamelyik rendezvényünkön részt 
vettek. Bízom benne, hogy többeket sikerült megmozgatnunk és rávenni 
arra, hogy legalább néha hagyják otthon az autót és üljenek kerékpárra, 
akár munkába vagy iskolába, óvodába menet, akár túrázás céljából.  
2023-ban az EKF-rendezvények is jócskán adtak programlehetőséget a 

városban, melyből a ZIRCikON-t emelném ki. Az elmúlt évben nyitotta meg kapuit az új Tanuszoda, mely 
újabb lehetőséget nyújt a zircieknek és környékbelieknek a mozgásra. 
– 2024. a mozgás éve és városunk 40. születésnapja. Szeretnénk, ha a mozgás örömét és fontosságát 
minél többen megtapasztalnák, amihez a lehetőségeink függvényében hozzá kívánunk járulni. Egy 
programunk már biztos: Barcsai Beával az idei évben is vezetünk kerékpáros vándortábort fiatalok 
részére, ezúttal a Békési kastélyokat fogjuk megtekinteni.  
– Zircnek minden természeti adottsága és gazdag történelmi múltja adott ahhoz, hogy egy értékes 
kisváros legyen. Kívánom, hogy az itt élő emberek érezzék a közösség fontosságát, az összetartás erejét 
és előnyeit. Ahhoz, hogy ezt a várost élhetőbbé tegyük, egyéni és közösségi felelősségvállalásra egyaránt 
szükség van. Kívánom, hogy az itt élők fedezzék fel Zirc és környékének szépségeit, értékeit, mozogjanak, 
túrázzanak, kerékpározzanak. A 40. születésnap adjon lehetőséget arra, hogy a város lakói közösen, 
örömmel ünnepeljenek! 

A zirci szakképző iskola egyike volt azon 
oktatási intézményeknek tavasszal, amelyek 
sorsolás útján egymillió forintos 
támogatásban részesültek, az ebből vásárolt 
kondicionáló eszközöket előszeretettel 
használják a diákok (Kép forrása: Pápai SZC 
Reguly Antal Szakképző Iskola és Kollégium)        
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C I V I L  P Á L Y A  –  K Ö Z L E M É N Y  
 
A „Zirc Kultúrájáért” Alapítvány sikeresen pályázott a 
Miniszterelnökség által biztosított forrásból a Városi Civil Alap 
keretében „Civil közösségi tevékenységek és feltételeinek 
támogatása 2024.” című alprogram „Civil szervezetek működési 
valamint programszervezési támogatása” kiírásán. 
 
A Városi Civil Alap célja, hogy az 5000 fő feletti településeken 
székhellyel rendelkező civil szervezetek részére is elérhetővé tegye azon 
célok támogatását, amelyek a Falusi Civil Alap terhére támogatásban 
részesülhetnek.  
 
VCA-KP-1-2024/4-001659 azonosító számú pályázatával az 
Alapítvány 10 millió forintot nyert el a 2024-ben Zircen 
megrendezendő programsorozatára. 
 
A projekt címe: A BAKONY FŐVÁROSA, ZIRC várossá válásának 40. 
évfordulójára tisztelgő, a település történelmi és néprajzi hagyományait 
felélesztő és továbbvivő, közösségformáló, helyi identitástudatot 
erősítő, értékőrző- és teremtő ünnepi rendezvénysorozat 
megrendezése 
 
A projekt célja: Helyi civil összefogással mutatnánk be városunk 
környezeti, történelmi, néprajzi, kulturális értékeit a 2024. éven átívelő 
közösségi programokkal, magát a tudásszerző folyamatot is közösségi 
élményként adva a zircieknek. Alapítványunk részt vett a 2022-23 évi 
„Bakony a mi otthonunk” TOP projektben, és annak sikerét látva, azt 
folytatva, az alulról jövő kezdeményezés élére állva mutatná be a 

Bakony fővárosában élők múltjának, jelenének értékeit. Elkötelezett 
hagyományápolóként ezt a fajta hagyományőrzést, -átadást idén 
szeretnénk egy Zirc várossá válását ünneplő sorozattal folytatni. A 
tervezett négy rendezvényünk a minőségi időtöltésen túl széles 
közösségi hálózatot hozna létre: civilek, intézmények, művészeti 
csoportok, magánemberek közös tematika mentén dolgoznak együtt – 
a lokálpatrióta szellemiség erősödése közben – Zirc 40 éve város 
közösségi eseményként ünneplésén. Célunk, hogy a munkacsoportok 
párhuzamosan zajló, majd összefonódó tevékenységébe bekapcsolódó 
városlakók a programélmények során, a hasznos ismeretszerzés 
mellett átéljék a közösségben „alkotó” ember örömét is. A minden 
korosztályt megszólító sorozat elősegítené gyökereink megtalálását, 
identitásunk megerősítését, a generációs különbségek áthidalását.  
 
A tervezett ZIRC40 programok: 
 
• SZENT GYÖRGY NAPI BARANGOLÓ – 2024. április 27. Főszerepben 

Zirc természeti környezete és történelme  
• ZIRCI FOLK FESZTIVÁL – 2024. július 5-6. Főszerepben a Bakony 

néptánca, népzenéje, népművészete, gasztronómiája, és a Kárpát-
medence sokszínűségének bemutatása Barót és Dercen 
tánccsoportjainak közreműködésével  

• BAKONYI MUSTRA – 2024. szeptember 28. Főszerepben a 40 éve 
város Zirc értékei  

• FOGADJ ÖRÖKBE EGY ADVENTI SZERETET-ASZTALT – 2024. 
december 7. Főszerepben a Zircek Adventje 

 
A programokról további információkkal jelentkezünk majd.  

Encz Ilona 
 

 

FIGYELJÜNK EGYMÁSRA A FAGYBAN! – A téli hidegek embert és állatot is megviselnek 
 
Megjöttek a kemény mínuszok, már 
napközben is fagypont alatti 
hőmérsékleteket mérhetünk. A hideg 
időjárás azonban egyes embertársaink 
számára rendkívül nehéz, sokszor életet 
veszélyeztető helyzeteket teremtő 
időszak. 
 
Sajnos minden évben előfordul olyan 
haláleset, ami kihűlés következménye és ez 
a legtöbb esetben elkerülhető, megelőzhető 
lett volna. Fokozott figyelmet kell fordítani 
azokra az emberekre, akik egyedül élnek, 
életkoruk vagy egészségi állapotuk miatt, 
esetleg anyagi helyzetük miatt nem tudják 
befűteni a lakásukat. Az ilyen esetek 
megelőzésében a hatóságok mellett az 
egyes állampolgároknak is fontos szerepük 
van. Az egyenruhások rendszeresen és 
visszatérően megfordulnak a ritkábban 
lakott településrészeken és a tanyák 
környékén, ahol főként szerényebb 
körülmények között élő idősek laknak.  
 

Ön hogyan tud segíteni? 
 
• Keresse fel többször – akár telefonon is – 
egyedül élő hozzátartozóját, szomszédját, 
ismerősét! Lehet, hogy segítségre 
szorulnak. 
 
• Jelezze a 112-es segélyhívó számon, ha 
hozzátartozójával, ismerősével váratlanul, 

minden különösebb indok nélkül megszakad 
a kapcsolata, továbbá ha szomszédjánál 
nem tapasztal fűtésre utaló jelet vagy 
életvitelszerű mozgást. 
 
• Ellenőrizze, hogy segítségre szoruló 
családtagja rendelkezik-e megfelelő 
mennyiségű tüzelővel. Idős vagy nehezen 
mozgó hozzátartozója otthonában segítsen 
a lakás, ház befűtésében. 
 
ÁLLATOK VÉDELME 
 
A téli hideg nem csak az embereket viseli 
meg, hanem a körülöttünk élő állatokat is. 
Ezért fontos számukra megteremteni a 
megfelelő körülményeket, melyben 
biztonságban tudják átvészelni a 
mínuszokat.  

A fagyos, hideg idő a szabad ég alatt tartott 
kutyákat, macskákat viselheti meg 
leginkább, ezért rájuk ilyenkor fokozottan 
figyelnünk kell. A legfontosabb, hogy 
biztosítsunk megfelelő helyet nekik, ahol 
melegben tudnak lenni. Ez lehet kutyaház, 
kamra vagy éppen a garázs. Ha kis kuckót 
alakítunk ki számukra, az minden oldalról 
legyen hőszigetelt, de ne túl nagy, hogy 
kedvencünk saját testhőjével fel tudja 
melegíteni. Nagyon fontos, hogy rongyokat 
semmiképpen se helyezzünk kedvenceink 
alá, hiszen azok átnedvesedhetnek. A hideg 
miatt még inkább oda kell figyelnünk arra, 
hogy a megfelelő táplálékot biztosítsuk 
részükre, hangsúlyt fektetve az 
energiabevitel növelésére. Emiatt ajánlott 
magasabb zsírtartalmú tápot, ételt adni 
nekik. Fontos továbbá ilyenkor különösen 
ügyelni állataink ivóvizére, nehogy 
befagyjon. Az itatótálat tartsuk fagytól védett 
helyen, ahol könnyen hozzáférnek, illetve 
gyakrabban ellenőrizzük, cseréljük vizüket. A 
bent tartott háziállatok szervezete a lakás 
melegéhez van szokva, a zord, hideg időben 
történő séta megterhelő lehet számukra. 
Ezért ennek időtartamát lehetőség szerint 
rövidítsük le. A fagyos járdákat rendszerint 
sózzák, ha kedvencünkkel ilyenkor sétálunk, 
ne felejtsük lábait minden alkalommal 
alaposan megtisztítani. 
 
Forrás: Veszprémi Rendőrkapitányság 
Bűnmegelőzési kiadványa – 2024. 1. szám 

A kihűlés megelőzésében az állampolgároknak is szerepük van, 
figyelnünk kell embertársainkra (A kép illusztráció, forrás: senior.hu) 


